
UCHWAŁA NR LI/350/2022 
RADY MIEJSKIEJ W ŁOCHOWIE 

z dnia 25 maja 2022 r. 

w sprawie przekazania petycji według właściwości 

Na podstawie art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz.U. 2018 poz. 870) 
w związku z art. 18b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U 2022 poz. 559 ze 
zm.), po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska w Łochowie 
uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Miejska w Łochowie uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia petycji z dnia 3 marca 
2022 r. złożonej przez Cech Zdunów Polskich w sprawie naprawy programu ochrony powietrza 
z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2. Rada Miejska w Łochowie postanawia przekazać petycję do podmiotów właściwych do jej 
rozpatrzenia tj. Sejmiku Województwa Mazowieckiego . 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Łochowie, który 
poinformuje wnoszącego petycję o sposobie jej załatwienia. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Łochowie 

 
 

Sławomir Piotr Ryszawa 
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Załącznik do uchwały Nr LI/350/2022  

Rady Miejskiej w Łochowie  

z dnia 25 maja 2022 r.  

Uzasadnienie 

w sprawie przekazania petycji według właściwości 

Na podstawie art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz.U. z 2018 poz. 870) 

w związku z art. 18b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U 2022 poz. 559 ze 

zm.), po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska w Łochowie 

przekazuje według właściwości petycję Cechu Zdunów Polskich złożoną w dniu 3 marca 2022 r. do 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego.  

W dniu 3 marca 2022 r. do Rady Miejskiej w Łochowie została złożona petycja Cechu Zdunów 

Polskich w sprawie naprawy programu ochrony powietrza. Petycja dotyczy Uchwały Nr 115/20 Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego z dnia 8 września 2020 r. w sprawie programu ochrony powietrza dla 

stref w województwie mazowieckim, w którym zostały przekroczone poziomy dopuszczalne i docelowe 

substancji w powietrzu. Rada Miejska w Łochowie nie posiada kompetencji do zmiany uchwały organu 

stanowiącego innej jednostki samorządu terytorialnego. We wskazanym przypadku zamiany przepisów 

może dokonać Sejmik Województwa Mazowieckiego i to on właściwy jest do rozpatrzenia 

przedmiotowej petycji. 

Z uwagi na powyższe zasadne jest przekazanie petycji według właściwości.  

Niezależnie od stanowiska wskazanego powyżej, Rada Miejska w Łochowie pragnie zwrócić 

uwagę, iż  problem opisany w  petycji jest ważny i powinien być przedmiotem pogłębionej dyskusji.  

W ocenie Rady wszystkie decyzje w tym zakresie powinny być dogłębnie przeanalizowane. Sytuacja 

ekonomiczna oraz polityczna zarówno w kraju, jak i w całej Europie daje podstawy do umożliwienia 

dopuszczenia do eksploatacji urządzeń  spełniających wymogi ekoprojektu i wykorzysujących jako 

paliwo stałe odnawialne źródła energii (drewno kawałkowe, pellet, brykiet drzewny). Taka decyzja 

może dawać alternatywę energetyczną  w przypadku wystąpienia ewentualnych trudności w dostawie 

gazu. Zwracamy przy tym uwagę, iż wykorzystanie drewna, które jest paliwem bioodnawialnym  

i ekologicznym ma charakter lokalny a nie masowy i przy właściwym wykorzystaniu nie powoduje 

przekroczeń emisji CO2,  nie stanowiąc tym samym zagrożenia dla środowiska  oraz mieszkańców.  

W przypadku ogrzewania drewnem powstaje tyle samo dwutlenku węgla, ile wchłonęło ono podczas 

swojego wzrostu. Oznacza to, iż spalanie drewna pozostaje w zgodzie z polityką UE w zakresie 

osiągniecia neutralności klimatycznej do 2050 r.  
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Dlatego, wprowadzenie zakazu w powyższym zakresie jest rozwiązaniem niepotrzebnym  

i wymagającym dalszych prac eksperckich. Zdaniem Rady prowadzona w tym zakresie polityka 

samorządowa powinna zmierzać  w kierunku edukacji nt. prawidłowego spalania  oraz prac nad 

urządzeniami, które to spalanie udoskonalą i spowodują minimalizacje emisji CO2 oraz pyłów do 

atmosfery. 
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